

大麻二酚（CBD）產品的例子 Examples of Cannabidiol (CBD) Products

1. 大麻二酚（Cannabidiol，簡稱「CBD」）將於**2023年2月1日**起被列為危險藥物，受《危險藥物條例》（第134章）管制。法例生效後，管有含有**CBD**的產品屬於違法行為，最高可被判處罰款**100萬港元**及監禁七年。

Cannabidiol (CBD) will be listed as a dangerous drug under the control of the Dangerous Drugs Ordinance (Cap. 134) commencing from **1 February 2023**. **After the commencement of the legislation, it is an offence to possess products containing CBD. The maximum penalty is a fine of \$1 million and seven years' imprisonment.**

2. 政府已安排棄置箱，以供公眾人士由**2022年10月27日**至**2023年1月30日**期間，**自願棄置 CBD 產品**。所有已棄置物品均不能退回。棄置箱放置於**10個**位於全港不同地區政府處所，以方便棄置**CBD 產品**。公眾人士可於辦公時間內（即星期一至星期五上午九時至下午五時半，星期六及公眾假期除外）致電**2526 6647**或發送電郵至 nocbd@sb.gov.hk 聯絡保安局禁毒處，就棄置**CBD 產品**尋求協助。有關詳情，請參閱保安局早前發出的新聞稿（<https://www.info.gov.hk/gia/general/202210/20/P2022102000483.htm?fontSize=1>）。

The Government has arranged disposal boxes for **the voluntary disposal of CBD products by members of the public from 27 October 2022 to 30 January 2023**. All disposed items cannot be returned. Disposal boxes are placed at **10** government premises across the territory to facilitate the disposal of **CBD products**. Members of the public may contact the Narcotics Division of the Security Bureau at **2526 6647** during office hours (i.e. 9:00 a.m. to 5:30 p.m. on Mondays to Fridays, except for Saturdays and public holidays) or by email at nocbd@sb.gov.hk for further assistance relating to the disposal of **CBD products**. Please refer to the press release issued by the Security Bureau (<https://www.info.gov.hk/gia/general/202210/20/P2022102000492.htm?fontSize=1>) for the relevant details.

3. 由於**CBD 產品**以不同的形式出現，為方便市民辨識，本文件列出部分**CBD 產品**的例子。然而，鑑於市面上**CBD 產品**種類繁多，本文件無法列載所有**CBD 產品**，而只能涵蓋部分例子，以作參考。若市民對任何產品是否含有**CBD**有疑問，應直接向相關零售商或製造商查詢。

As **CBD products** come in different forms, this note sets out some examples to facilitate their identification. Nevertheless, in view of the wide variety of **CBD products** available in the market, **the examples of the CBD products as set out in this note are not exhaustive and serve as reference only**. If the public has doubt on whether any product contains **CBD** or not, they should check with the concerned retailer or manufacturer direct.

4. 一般而言，CBD 產品往往會於包裝上標示「CBD」、「cannabidiol」或「大麻二酚」的字眼，或有大麻葉標誌；市民除了留意產品的包裝外，亦可仔細閱讀有關產品的標籤是否有上述有關字眼。有關 CBD 產品的部分具體例子如下：

Generally speaking, CBD products are often marked with the words “CBD”, “cannabidiol” or “大麻二酚” or logo of cannabis leaf on the packaging. Apart from paying attention to the packaging, the public may also read carefully whether the label of the concerned product contains the aforementioned wordings. Some specific examples of CBD products are as follows -

(1) 護膚品

Skin Care Products



(2) 口服油
Edible Oils



(3) 軟糖／橡皮糖
Soft Chews / Gummies



(4) 朱古力
Chocolate



(5) 咖啡粉
Coffee Powder



(6) 茶葉
Tea



(7) 飲品
Beverages



(8) 健康補充品
Health Supplements



5. 公眾若發現或懷疑自己持有 CBD 產品，應盡早安排棄置有關產品，以免於法例生效後違反有關法例。

If members of the public find or suspect that they possess CBD products, they should arrange for disposal of the relevant products as soon as possible, so as to avoid contravening the relevant legislation after its commencement.

保安局禁毒處
2022 年 11 月
Narcotics Division, Security Bureau
November 2022